
Rakennusvalvonnan tiimi    MUISTIO  

   

Aika 28.3.2025 klo 9.30–10.20 

Paikka teams 

Läsnä Sirpa Ollila, Kemijärvi 

 Markku Kankaanranta, Pelkosenniemi 

 Keijo Kotavuopio, Pelkosenniemi 

 Tuomas Ruha, Pelkosenniemi 

 Toni Pöllänen, Posio 

 Taneli Mertaniemi, Posio 

 Ismo Seppälä, Salla 

 Sonja Aatsinki, Itä-Lapin kuntayhtymä 

 

1. Seudullinen rinki / virka-avun pyytäminen 

Käytiin tarkentavaa keskustelua virka-avun pyytämiseen liittyvistä prosesseista. Periaate on, että vältetään 

byrokratian ylimääräiset koukerot rakennuslupiin liittyvässä päätöksenteossa, sillä tilanteita saattaa tulla 

eteen nopeastikin. 

Louhi taustajärjestelmänä ei ole pakollinen päätöksenteossa (Posiolla käytössä Fakta). Eri ohjelmat voivat 

olla käytössä, päätöksentekoprosessi samanlainen. Käytännössä lupapiste.fi on kevyin vaihtoehto ja myös 

käytettävissä; sieltä tieto siirtyy taustajärjestelmään. Jos toinen järjestelmä, lupa-asian käsittelijälle 

annetaan käyttäjätunnus avustettavan paikkakunnan järjestelmään ja lupaan. Pääsy ohjelmaan ja 

palvelimeen riittävät. 

Keskusteltiin myös, koskeeko virka-avun pyytäminen vain yksittäisiä päätöksiä vai myös sijaistamista. 

Kunnan omien työntekijöiden loma-ajat pyritään sovittamaan niin, että joku on käytettävissä. 

Katselmuksissa virka-apu on käyttökelpoinen. 

Kuntien tilanne valmistelun osalta 

- Pelkosenniemi: esitys valmis, käsittely mahdollisesti seuraavassa rakennuslautakunnan kokouksessa 

- Salla: esitys seuraavaan kunnanhallituksen kokoukseen 

- Kemijärvi: valmisteilla elinvoimalautakunnan kokoukseen huhtikuun lopulla 

- Posio: asiasta keskusteltu myönteisessä hengessä johtoryhmässä, mahdollisesti joudutaan hankkimaan 

lisälisenssejä, asia valmisteluun kunnanhallitukselle huhtikuun aikana 

Keijo lähettää valmiin esityksen muille malliksi. 

2. Muut asiat 

 

Paula Mäenpää Kuntaliitosta kutsuttu työryhmään, jossa mietitään rakennusvalvontojen yhteistyötä. Jossain 

vaiheessa tullaan antamaan suosituksia yhteistyöstä. Itä-Lapissa ollaan asiaa ratkaisemassa 

etupainotteisesti. Meneillään on myös 2-vuotinen hanke samasta asiasta ja päätöksiä tullaan tekemään vielä 

kuluvan hallituskauden aikana. Vaatimuksena olisi vähintään 20 000 asukkaan yksikkö, joilla laajempi 

osaaminen. Vaativuutta lisää mm. LVI-osaaminen, jota Itä-Lapissa ei ole, mutta joka voitaisiin ratkaista 

seudullisena yhteishankintana esim. isoissa rakennuskohteissa. Palveluja tulisi voida pyörittää lupamaksuilla 

mutta se on hankalasti toteutettavissa Itä-Lapissa. 

 

3. Seuraava palaveri  

Seuraava palaveri pidetään teamsillä 23.5.2025 klo 9.30–10.30. Käydään läpi yhteisen ringin perustamisen 

eteneminen sekä mahdolliset muut asiat.  


